
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 26. februar 2020 stillet følgende 

spørgsmål nr. 697 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF). 

 

Spørgsmål nr. 697:  

”Er der i fastsættelsen af antal uddannelsesstillinger i almen medicin taget højde for 

en højere afgang end først beregnet samt at lige under 10 % efter endt speciallæge-

uddannelse slet ikke arbejder i almen praksis?” 

 

Svar: 

Til brug for besvarelse af spørgsmålet har ministeriet indhentet bidrag fra Sundheds-

styrelsen, som jeg henholder mig til.  

 

”Med henvisning til svaret på spørgsmål 694, angiver Sundhedsstyrelsens tal ikke 

hvor mange, der reelt arbejder i almen praksis, men alene antal læger uddannet i 

specialet almen medicin. Sundhedsstyrelsens tal kan dermed ikke anvendes til at be-

lyse, hvor mange der reelt arbejder i almen praksis og herunder ej heller den reelle 

til- og afgang, men angiver alene det forventede udbud af speciallæger i almen medi-

cin.” 
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